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Summary: 

The Faculty Staff Guide for the year 2023 at Al-Majmaah University outlines 

the regulations governing the affairs of Saudi university faculty members, as 

per the decision of the Higher Education Council No. (4/6/14/17) issued 

under Royal Decree No. 7/B/12457 dated 22/8/1415 AH. This includes their 

salaries, bonuses, allowances. 

Article 1 defines faculty members as professors, associate professors, assistant 

professors, while Article 2 extends these regulations to include lecturers, 

teaching assistants, language instructors, and research assistants. Article 3 

covers appointments and promotions, including promotion criteria. Promotion 

academically takes effect from the date of the Academic Council's decision, 

while promotion in position is effective from the date of the executive decision 

if a vacant position is available. Multiple promotions within one year are not 

permitted. 

Faculty members are expected to exhibit qualities such as honesty, integrity, 

compliance with regulations, instructions, codes of conduct, and ethical 

standards . 

The maximum workload for faculty members and equivalent positions is 

thirty-five working hours per week, and those assigned administrative duties 

are relieved of teaching responsibilities, provided that their administrative 

tasks do not exceed three teaching units . 



 

 

The regulations also outline the rights of faculty members regarding salary 

scales, bonuses, allowances, and financial benefits, as well as the system of 

leaves they are entitled to. The Human Resources Department has established 

a complaints and grievances portal through the internal system, which 

addresses complaints and grievances. 

 

 

  



 

 

 

 

 ملخص الوثيقة

 

 5-1-1-5 كود الوثيقة:

 الخامس   المعيار 

 

 دليل أعضاء هيئة التدريس  عنوان الوثيقة

 البشرية جامعة المجمعة عمادة الموارد  جهة الإصدار 

 2022 تاريخ الإصدار 

 

 الملخص: 

م اللائحة المنظمة لشئون منسوبي   2023يوضح دليل أعضاء هيئة التدريس في جامعة المجمعة لعام 

الجامعات السعوديين من أعضاء هيئة التدريس ومن في حكمهم الصادر بقرار مجلس التعليم العالي  

هـ  1415/ 22/8وتاريخ  12457/ ب /   7( الموافق علية بالأمر السامي البرقي رقم 17/ 14/ 6/ 4رقم )

ويشمل ذلك مرتباتهم، ومكافآتهم، بدلاتهم، وفي المادة الأولى أعضاء هيئة التدريس هم الأساتذة  

والأساتذة المشاركون الأساتذة المساعدون والمادة الثانية يلحق بأعضاء هيئة التدريس في أحكام هذه  

دة الثالثة التعيين اللائحة المحاضرون والمعيدون ومدرسو اللغات ومساعدو الباحثين وبينت الما

 من تاريخ صدور  والترقيات واشتملت على  
ً
روط الترقية ويتم ترقية عضو هيئة التدريس علميا

ُ
ش

 فتعتبر من تاريخ صدور القرار التنفيذي إذا توفرت  
ً
قرار المجلس العلمي بذلك أما ترقيته وظيفيا

 وظيفة شاغرة ولا يجوز الجمع بين أكثر من ترقية خلال السنة الواحدة 

 



 

 وحيث يوجد واجبات يجب أن يتصف عضو هيئة التدريس بها مثل الصفات الآتية:

 الأمانة والخلق القويم وان يلتزم بالأنظمة والتعليمات وقواعد والسلوك والآداب المرعية 

ويودي أعضاء هيئة التدريس   وبينت الحد الأعلى لأنصبة أعضاء هيئة التدريس ومن في حكمهم

 خمسة وثلاثون ساعة عمل، ومن يكلفون بأعمال إدارية يخفف عنهم العبء التدريس ي على ألا يقل 

 تدريسية. ما يقومون به عن ثلاث وحدات  

وبينت اللائحة الحقوق التي اشتملت على سلم الرواتب والمكافآت والبدلات والمزايا المالية التي يتمتع  

 بها أعضاء هيئة التدريس وأوضحت نظام الإجازات التي يتمتع بها عضو هيئة التدريس 

وحرصت عمادة الموارد البشرية بوضع بوابة التظلمات عن طريق البوابة الداخلية التي تهتم في 

 )الشكاوى والتظلمات( 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 




















































